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smějí se Tanner a Adam z Utahu
(Dokončení ze str. 12)
Našli jsme si v Jihlavě kamarády prá-

vě způsobem, že jsme je oslovili. Lidé 
se s námi často dají do řeči i proto, že 
je zajímá, že jsme z Ameriky. (smích)

Tanner: V Americe je naprosto 
normální, že někoho oslovíme na 
ulici: Ahoj, jak se máte. Jsou tomu 
otevření. Tady v Česku tolik ne. 
Seznamujeme se zde s lidmi i proto, 
abychom poznali jejich kulturu, aby-
chom poznali je.

Takže se s vámi hned začnou bavit?
Tanner: Velmi často slyším: Spě-

chám. Každý v Jihlavě asi někam spě-
chá. (smích) 

Nechceme naší vírou někoho 
obtěžovat. Spousta lidí má tuhle myl-
nou domněnku. Chceme si jen poví-
dat a lépe porozumět. Jsme normál-
ní kluci z Ameriky a máme něco, co 
můžeme s druhými sdílet. 

Jak zahajujete takovou konverza-
ci?

Tanner: Ptáme se například, jaké 
aspekty jsou pro ně v životě důležité, 
nebo v čem se chtějí změnit nebo být 
lepší. 

Adam: Díky Ježíšovi máme všichni 
možnost se zlepšit. A tak se lidí ptá-
me, jak se chtějí zlepšit, a sdílíme s 
nimi, jak to mohou udělat.

Je vaším cílem lidi přesvědčit, 
aby se dali na cestu vaší víry?

Tanner: Od toho tady nejsme. To 
není správně. Učení Ježíše Krista je 
o tom, že každý se může rozhodovat 
sám za sebe, má svobodnou vůli.

Naší misií je lidi učit, co nám pomá-
há. Ale necháme na každém, jestli 
chce, nebo ne. Jestli to někomu něco 
dá, jestli uvidí rozdíl.

Před příjezdem do Jihlavy jsi žil 
v Praze a Ostravě. Když srovnáš 
lidi v Praze a Jihlavě, kde jsou lidé 
vstřícnější?

Tanner: V Praze jsou otevřenější k 
navazování nových vztahů. V Jihlavě 
mají lidé své zvyky a moc nevyhledá-
vají změny. 

Asi je náročné si zvykat v jednom 
městě a pak se po několik týdnech 
stěhovat jinam?

Tanner: No musím říct, že přechod 
do Jihlavy pro mě byl příjemnou 
změnou. Bylo snazší se zde s lidmi 
domluvit. V Ostravě mluví všichni 
strašně rychle. (smích)

Každé město je něčím jiné. Mám 
radost z toho, že mohu potkávat růz-
né lidi a poznávat nová města.

Jak vypadá váš týden?
Tanner: Tím, že je Jihlava menší 

město a já už tady po těch samých uli-
cích chodím denně šest měsíců, tak 
mi ty dny přijdou vesměs stejné. Ale 
v pondělí máme den, který využívá-
me na to, abychom uklidili byt, udě-

lali větší nákup a zašli se ke kadeřní-
kovi ostříhat. A také máme víc volna 
na nějaké výlety nebo jiné koníčky. 
Ostatní dny našeho týdne věnujeme 
poznávání lidí, učení a službě komuni-
tě. Každé úterý učíme zadarmo anglič-
tinu a pomáháme v Zoologické zahra-
dě Jihlava. 

Každý den máme stejný rozvrh ráno 
a večer, který zahrnuje cvičení, studium 
písem, například Bible a Knihy Mormo-
novy, studium jazyka, plánování. Taky 
pracujeme na Facebooku, kde vytváří-
me inspirativní příspěvky a tak dále.

Je některý den jiný? 
Tanner: Každou neděli máme 

bohoslužbu a je pro mě docela jedi-
nečná. Soustředíme se spíše na to, 
jak se během ní cítíme, než na to, co 
děláme. Věříme, že neděle může být 
den odpočinku a úžasná příležitost 
strávit čas s rodinami. 

Kdy jste se začali učit česky?
Adam: Než jsem letěl do Česka, 

učil jsem se dva měsíce. V Česku jsem 
teď tři měsíce, takže už pět měsíců se 
učím česky. Je to určitě těžký jazyk, 
ale baví mě. Rád proto mluvím s lid-
mi, protože se můžu zdokonalovat.

Tanner: Na ulici při konverzacích 
s rodilými mluvčími se asi česky nau-
číme nejlíp. 

Jak jsou na tom lidé v Česku 
s vírou?

Tanner: Myslím si, že mají stej-
né hodnoty jako věřící lidi. Je pro ně 
důležitá rodina, úspěchy v práci či 
škole, chtějí být šťastní.

Česko je celkově bráno jako ateis-
tická země, ale já si myslím, že to není 
úplně pravda. Potkal jsem tak maxi-
málně tři úplné ateisty. Jinak kaž-
dý v něco věří. Ve vesmír, v karmu, 
v rodinu. A to je dobře. Každá víra 
nám dává směr a naději. Možná nevě-
ří v Ježíše, ale jsou věřící.

Dovedete si představit váš život 
bez víry?

Tanner: Upřímně si myslím, že ne. 
Až tady v Česku si uvědomuji, co pro 
mě víra znamená, protože v Americe 
jsou téměř všichni z mého okolí věřící. 
Nevážil jsem si toho, jak je to pro mě 
důležité. Teď mám příležitost pozná-
vat lidi, co mají vlastní život a spousty 
otázek. 

A já díky své víře na svoje otázky 
dostávám odpovědi. To, kým jsem, 
by bez víry bylo úplně jiné. Nevěděl 
bych nic o tom, jak mohu být úspěš-
ný jako otec, neuměl bych zodpově-
dět otázky na život po smrti. Mohu 
si užívat věci víc do hloubky, nejen 
po materiální stránce. Já bych se 
vás rád zeptal podobnou otázkou: 
„Dovedete si představit váš život s 
vírou?“ 

Adam: Je těžké si to představit, pro-
tože celý život jsem věřící. Bez víry 
bych byl úplně někým jiným.

Bolí Vás záda, jste po operaci kolene, kyčle, páteře, máte 

dlouhodobé obtíže spojené s onemocněním pohybového 

aparátu, onkologické léčbě mnohočetného myelomu? Dost 

možná máte nárok na lázeňskou rehabilitační péči.

Lázeňská rehabilitační péče Vám nabízí ucelenou péči pod dohle-

dem lékaře a dalších proškolených specialistů složenou z aplikace 

přírodního léčivého zdroje, vodoléčby, elektroléčby, termoterapie, 

fyzioterapie, inhalace a dalších procedur na míru Vašim potřebám, 

každý týden u nás absolvujete 21 procedur hrazených zdravotní 

pojišťovnou. Samozřejmostí u nás je i ubytování a celodenní strava.

Lázeňská 

rehabilitační péče v lázních 1897 s.r.o. 

ve Velichovkách

Vy u nás rehabilitujete, zároveň odpočíváte a Vaše tělo může 

regenerovat, po zhruba 3 - 4  týdnech (odvislých od délky 

stanovené léčby) odcházíte zotaveni, plni sil a psychické pohody. 

Po dobu čerpání této péče jste v pracovní neschopnosti. Mnozí 

z Vás zároveň ocení i možnost bohatého společenského vyžití.

Lázně 1897 Velichovky se specializují na pacienty s onemocně-

ním pohybového aparátu, pacienty po úrazech, po operacích kostí 

a kloubů, včetně kloubních náhrad, artrózu, revmatoidní artritidy, 

vertebrogenní syndromy a Bechtěrevovu nemoc, dále nemoci

nervové a onkologické onemocnění po léčbě mnohočetného 

myelomu.

Jak se k nám dostanete?

Pokud máte některé z výše uvedených onemocnění, nebo jste 

po operaci oslovte svého praktického nebo odborného lékaře 

a domluvte se s ním. On posoudí Váš zdravotní stav a pokud Vám 

vypíše lázně uveďte lázně Velichovky. Po schválení vypsaného 

návrhu zdravotní pojišťovnou Vám zavoláme a domluvíme další 

podrobnosti Vašeho pobytu.

A proč jet právě do Velichovek?

Jsme tradiční rodinné lázně zasazené do krásného udržovaného 

lázeňského parku, zde naleznete klidné zázemí, ochotný a zkušený 

personál, kvalitní stravu, jedinečnou slatinu. V našich lázních 

budete hradit minimální nebo žádné doplatky.

www.velichovky.cz  I  pk@lazne1897.cz  I  +420 491 889 889


